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Dr. Szabó Sándor elnök köszöntötte a 
résztvevőket és különös tisztelettel a 
meghívott előadónkat, Gencsi Zoltánt, 
az OEE elnökségének tagját, a NYÍR-
ERDŐ Zrt. munkatársát. Első napirend-
ként előadást hallhattunk „Csárdák, 
korcsmák, csapszékek” címmel. 

A téma lényegében kapcsolódik 
Gencsi Zoltánnak a szürke marháról ta-
valy megtartott előadásához. Egy biz-
tos, hogy aki közülünk a hallottak után 
az országban utazva elhalad ezen régi 
intézmények mellett, netán be is tér 
egyikbe-másikba, a hely szellemének 
ismerőseként fog rátekinteni vagy fel-
hörpinteni itókáját. 

Nagyszerű és élvezetes előadás volt. 
Hallhattunk a Debrecen környéki tele-
pülésrendszer kialakulásáról, az erőd-
templomok szerepéről, arról, hogy a tö-
rök hódoltság utáni élet újrakezdésében 
milyen szerepet játszottak a csárdák. 

Megismerhettük a csárdák felépíté-
sét, cégéreit, szerepüket a nyugat felé 
hajtott gulyák útján. Előadónk beszélt 
sok híres még meglévő, illetve már el-
pusztult objektumról. Külön fejezetet 
szentelt a csárdák gyakori vendégeinek, 
köztük Petőfi Sándornak, aki országjá-
rása közben sok csárdában megfordult. 

Mint a hely avatott ismerőjétől, rész-
letes tájékoztatást kaphattunk a Debre-
cen környéki csárdák láncolatáról, va-

Bóna József, Virágh János, Zétényi Zol-
tán és Gerely Ferenc.  75 éves jubileumi 
emléklapot kapott dr. Horváth Béla, 
Nádas József és Kökény István. 

Elnökünk előterjesztésében „Tiszte-
letbeli örökös elnök” cím adományozá-
sát javasolta Schmotzer Andrásnak, a 
Tanács korábbi elnökének. A jelenlévő 
tagság a javaslatot egyhangúlag elfo-
gadta, így előző elnökünk a jövőben a 
„Tiszteletbeli örökös elnök” címet vi-
selheti. Ehhez jó egészséget kívánunk! 

Schmotzer András az elismerést nem 
kis meghatottsággal köszönte meg, és 
elmondta, hogy aktív munkája során 
mindig a tagság érdekeit és az egység 
megteremtését tartotta szem előtt. Ezt 
mi, akik régóta személyesen ismerjük, 
elismerően igazolhatjuk. 

Az „egyebek” napirendi pontban az 
alábbiak kerültek szóba. Fáczányi Ödön 
beszámolt Tollner György szobrának 
előkészületeiről. A megvalósítás már 
közel, a szükséges pénz rendelkezésre 
áll. Dudás Péter elmondta, hogy a bükk 
fafajról szóló monográfia néhány pél-
dánya elérhető a tagok számára. Tarjá-
ni Antal beszámolt a Béldi Ferenc-em-
léktábla előkészítéséről. Ormos Balázs 
tájékoztatta a jelen lévőket, hogy dr. Er-
dős László hagyatékának rendezése fo-
lyamatban van. A hagyaték egy része 
az ERTI-hez, a Vadászati Védegylethez 
került, másik része az Egyetem könyv-
tárába, levéltárába, a Fertő-Hanság 
Nemzeti Parkba, a Selmeci Tárasaság-
hoz, a Sepsiszentgyörgyi Erdőmérnöki 
Karhoz kerül majd. Egy dedikált nö-
vényatlasz az Eszterházy Alapítványnak 
kerül visszaadásra. Ormos Balázs be-
számolt arról, hogy a 15 éve elhunyt 
Madas András, az OEE örökös tiszte-
letbeli elnöke sírjának rendbetétele a 
végéhez közeledik. 

Ezt követően Mohai Ágnes olvasta 
fel írását advent alkalmából, amit rövid 
érdekes film követett egy sajátos, az 
ausztráliai bennszülöttek által használt 
hangszerről. A tagság meglepődve hall-
gatta a hátborzongató hangokat. Elnök 
úr vázlatosan ismertette a jövő évi 
programot, ami az év elején kerül vég-
legesítésre. 

A rendezvény az ünnepi jókívánsá-
gokkal fejeződött be. Összefoglalva el-
mondható, hogy a Szeniorok egyesü-
leti munkájukban ismét sikeres évet 
zártak.

Gerely Ferenc
Fotó: Tarjáni Antal

A Debrecen környéki csárdák nyomában
Az Országos Erdészeti Egyesület Szeniorok és Tiszteletbeli Tagok Tanácsa 
2024. évi utolsó rendezvényét december 12én tartotta, az Agrárminisztérium 
Erdőrendezési Főosztályának tanácstermében. Ahogy az lenni szokott, a ter-
met a résztvevők teljes mértében betöltötték.

lamint külön részletességgel a Horto-
bágyi Csárdáról. A hallgatóság nagy 
tetszéssel fogadta az előadást, és egy-
hangúlag felkérte Gencsi Zoltánt, hogy 
a következő évben is örvendeztessen 
meg minket hasonló ismertetővel.

Ezt követően Schmotzer András tag-
társunk beszámolt arról, hogy hajdani 
kezdeményezése jó fogadtatásban ré-
szesült, nevezetesen az erdész halottak 
sírjainak felkeresése és gondozása ma 
már gyakorlat. Egy perces néma felál-
lással emlékeztünk meg idei elhunyta-
inkról. Külön kitért dr. Erdős László 
tagtársunk életútjára, aki szinte az utol-
só pillanatig aktív tagja volt a közössé-
günknek. 

Harmadik napirendi pont volt a Sze-
niorok és Tiszteletbeli Tagok Taná-
csának 2020-ban elfogadott működési 
rendje szerint a kerek születésnapot 
ünneplők köszöntése, illetve a javaslat-
tétel a tiszteletbeli örökös elnöki cím 
adományozására. 

Az SZTTT jellegéből adódóan 75, 
80, 85 éves és az annál idősebb tagtár-
sak ebből az alkalomból emléklapot 
kapnak. Marjai Zoltánné, Katika, aki  
éppen a rendezvény idején ünnepelte 
születése napját, 85 éves korát megha-
zudtoló minőségű és mennyiségű süte-
ménnyel árasztotta el a résztvevőket. 80 
éves emléklapot kapott Dóró Katalin, 

Gencsi Zoltán tartott érdekfeszítő előadást a rendezvényen, a Debrecen környéki csár-
dák egyedi hely- és kultúrtörténeti vonatkozásairól 
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